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Klub poslanika Demokratske partije socijalista 

poslanik dr Jevto Eraković, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika DPS 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Da li je komisija koja je utvrđivala da li je bilo propusta u radu policije u Nikšiću 13. jula, zaključila 

da ih je bilo? Šta su zaključci te komisije? Prema informacijama kojima raspolažete, da li Vi lično 

smatrate da je bilo propusta i da li danas znate ko je naredio da se propuste provokatori kako ih 

naziva ministar unustrašnjih poslova? 

 

ODGOVOR 

Poštovani doktore Erakoviću hvala na pitanju,  

 

Prvo, što se tiče događanja u Nikšiću, ja, kao i svi normalni građani CG, a pogoto sa pozicije 

premijera osuđujem da na 13. jul, na državni praznik bilo ko, zarad bilo čijeg interesa dovodi sebe 

u situaciju da provocira nekog drugog, ili da izaziva incidente prema bilo kojoj strani. Dakle, jedna 

svečanost, koja je čini mi se ove godine imala i dodatne povode uoči otvaranja nekih velikih 

infrastrukturnih projekata u Crnoj Gori- nije nikako trebalo da se manifestuje kroz ono što se 

nažalost desilo u Nikšiću. Međutim, to što se desilo u Nikšiću, posljedica je nekoliko stvari koje 

ste vi naveli. Sa dijelom bih se složio, a neke možda bih dodatno apostrofirao. Dakle, ako pitate 

mene lično, meni nije bilo neočekivano da u Nikšiću ima nekih elemenata turbulecije toga dana. 

Zašto? Odmah ću Vam reći. Prvo, zakazao se koncert Sergeja Ćetkovića. I umjesto da smo svi 

srećni i zadovoljni jer će mega zvijezda za crnogorske prilike, jedan odličan umjetnik, pjevač, jako 

poznat, regionalno poznat održati koncert, zbog pritisaka ili nečega drugog otkazao je koncert. 

Onda je bilo pitanje da li će SUBNOR da održi svoju manifestaciju, svoje obilježavanje, što je 

potpuno okej. Bila je intervencija od strane predsjedsnika države da im se to omogući, pričao sam 

sa gradonačelnikom Nikšića... Ništa nije bilo sporno da se to održi tamo. Oni su svoju onda 

manifestaciju preselili u  Bijelo Polje, gdje nije bilo nikakvih problema. Dakle, sve se činjelo i prije 

tog 13. jula da će tog 13. jula ipak da bude nešto što nije povod za slavlje, nego što je povod za 

određene provokacije. To je prvo. I meni je jako žao zbog toga. I taj ambijent, tu sam potpuno 

saglasan sa Vama, kreira politika. Politika  kreira takav ambijent, kao što je politika kreirala 

ambijent 4. i 5. Kao što je politika kreirala i ranije ambijente i u Pljevljima i na drugim mjestima. 

Kao što politika već 30 godina kreira ambijent koji nije savršen. Lično, ni ova vlada ni ja lično nisam 



iz te priče. Ja sam iz građanske priče, meni to jako smeta, pogađa me da to što se desilo u Nk, 

baci sijenku na ono što je zaista veliki, istorijski datum za našu državu, ali i generalno, atmosferu 

koja je bila u drugim gradovima CG, a koja zaista dolikuje jednoj ozbiljnoj evropskoj državi. Kad je 

riječ o konkretnim događajima, pošto ste Vi postavili konkretno pitanje, tačno, Vi ste naveli da 

Komisija na tome, mi nećemo zaštitnički postupati prema bilo kome. To je moj dogovor sa 

ministrom unutrašnjih poslova. Ministar unutrašnjih poslova je imao odmah reakciju na to, imao 

je više razgovora sa direktorom policije. Međutim, mi moramo da poštujemo instutucije sistema. 

Institucije sistema moramo ispoštovati u dijelu, da ne samo ta komisija da sprovodi radnje i druge 

institucije sistema sprovode radnje. I ukoliko se utvrdi personalna odgovornost bilo koga, neće 

biti trunke zadrške da se ti ljudi procesuiraju. Mogu da najavim da će biti promjena unutar Uprave 

policije. To mogu da najavim. To sam najavio i ranije i bez dešavanja u Nikšiću. Ta je Policija u 

dugogodišnjoj vladavini Vaše partije došla u tu situaciju u koju je došla. Da danas svjedočimo da 

su visoki službenici i to poznati visoki službenici zapravo članovi kriminalnih grupa, ili im se to 

stavlja na teret. Da ljudi koji umjesto da rade na odbrani Ustava i zakona, značku koriste da štite 

kriminalne strukture. To je današnja Crna Gora i to je ono sa čim smo se mi susreli. Kada je riječ 

o ovome, da ne bih mijenjao temu i to mi nije cilj, da, želim da se suočim sa stvarima koje ste 

rekli, koje ste mi uputili.  Ja mislim da nije problem 30. avgust, kao što isto mislim da nije problem 

13. jul. Nijedan datum nije problem. Problem je politika koju generišemo. Ako mislite da politika, 

koja se preko medija bliskih određenim političkim strukturama, svakodnevnom produkcijom 

govora mržnje može manifestovati drugačije u odnosu na ono kako se manifestovala tog 

poslijepodneva ili predvečerja u Nikšiću, onda mislim da smo svi u velikoj zabludi. Ako imamo 

konstantni govor mržnje, etiketiranje, ovo što Vi kažete povampireni nacionalizam- ako mislite 

da je to način da podižemo svijest  građana, građansku svijest i osjećaj zajedništva, ja mislim da 

smo u velikoj zabludi. Želim samo da polemišem sa još nekoliko teza, ako dozvoljavate, nadam se 

da neću odužiti. Pljevlja. Pljevlja, isto mislim da se radilo o političkoj provokaciji i Pljevlja su nakon 

tog 30. avgusta po prvi put u svojoj istoriji dobili Bošnjaka na čelu Policije. To je to! I tada je bilo 

protivljenja, ali i istrajnosti da se ljudi ne etiketiraju na bilo koji način, nego potpuno suprotno. 

Kad je riječ o izbornom procesu, tačno, pratile su ga brojne nepravilnosti, malverzacije, potpuno 

ste u pravu, ali to nije bila  karakteristika samo Nikšića. Procesi, izborni procesi u Crnoj Gori, bili 

lokalni ili državni, nose velike kontroverze. Sad možemo ovdje navoditi neke primjere, ne želim 

da ulazim u tu raspravu, ali ako bude prostora govoriću oko toga. Kad je riječ o paktu sa 

velikosrpskim nacionalizmom, ili velikocrnogorskim nacionalizmom, ili velikoalbanskim 

nacionalizmom, ili bilo čime- s moje strane ga nema! To su insinuacije koje treba da posluže za 

dnevni obračun bilo sa premijerom, bilo sa Vladom. To je to. I onda kada nemate kao neki drugi 

argument, onda koketirate sa nacionalistima, sa ovim, sa onim, želite nešto...to nije istina. Ja to 

kažem zbog građana. Naravno da će neko to politički prihvatiti, neko neće, meni je sasvim okej. 

Ja sam da zajednički gradimo koliko možemo građansko društvo, da unosimo evropski duh u našu 

Crnu Goru, u zajedničku Crnu Goru. U CG gdje su građani svih vjera i  nacija dobrodošli. I onih, 



koji možda nijesu vjernici, ili imaju neka druga razumijevanja i to je nešto što treba da jača duh 

zajedništva. Duh zajedništva ne možemo da jačamo ako imamo situaciju da želimo na silu, na 

sramotu da stvaramo konflikt, a iz tog konflikta da izvučemo neku drugu političku raspodjelu. I to 

je cilj svih ovih provokacija koje su bile. Da se izvuče neka druga politička raspodjela u Crnoj Gori!  

 

 

Klub poslanika DF- NSD, DNP, RP 

poslanik Milan Knežević, predsjednik Kluba poslanika Demokratskog fronta - NS, 

DNP, RP 

 

POSLANIČKO PITANJE 

I, što ćemo sad? 

 

ODGOVOR 

Poštovana predsjednice, poštovani gospodine Kneževiću uvijek inspirativna retorika sa Vaše 

strane i mislim da nije loše da malo imamo i neku dozu humora, ona govori da nismo izgubili 

vedrinu. 

Vi ste rekli da fukncioniše princip “Sve može a ništa ne mora”, a mogli bi to i drugačije 

definisati  “Sve mora, a ništa ne može.” To vam je današnja Crna Gora ali tu smo da pokušamo 

neke stvari da promjenimo.  

Polemisaću samo kratko sa nekim Vašim teyama, čisto da ne bi ostao nedorečen, a možemo i u 

drugom dijelu naravno da podijelimoraymišljanja. Crna Gora nije ista nakon 30. avgusta i tačno 

je, vi ste naveli, napravili ste svoj vid retrospektive svega što se dešavalo od 30. avgusta do 

današnjeg dana, ali ono što je glavna poruka jeste da više nema nedodirljivih i da promjene 

zapravo nešto znače- to je nešto što je najvažnija poruka svega. Sada je svako značajan, i vi uvijek 

možete reći da li je neko sa manje glasova uspio više ili sa više manje, to je sve relativno i 

promjenjivo, važno je da mi više nemamo sistem u kome postoji samo jedan centar u kome se 

donose sve odluke. I svjedok tome je i Vesna Medenica, i slučaj Jovanića, i Lazovića, i slučaj 

Plantaža i brojni drugi slučajevi, i slučaj onoga Kovačevića i Morskog dobra, i slučaj novog SDT-a i 

starog SDT-a, i brojne druge promjene koje nas tek čekaju, u ministarstvima, Vladi, Skupštini… 

naravno i u sudskoj vlasti. To je ono što treba da nam bude kao dio nekog ukupnog zadovoljstva 

sa čime ipak možemo biti ponosni. Naravno, zemlja se suočava sa brojnim problemima i nije ni 

mogao tridesetogodišnji režim da se preko noći transformiše u nešto perfektno. Da li tu treba da 

dolaze ljudi po Fejzbuk grupi “Tražimo inovatore, tražimo eksperte”, ili treba da ih tražimo na 



nekim drugim mjestima to ne znam, mislim da svi treba da damo doprinos da se zemlja 

transformiše u jednom ispravnom pravcu.  

Ono što želim da kažem jeste da ste Vi naveli, malo kroz šalu a malo kroz istinu, nešto od čega se 

živi a živi se od turičke sezone. Ona u Crnoj Gori nije perfektna, daleko je od perfektne, ali nije ni 

toliko loša koliko mi pokušavamo da je predstavimo. Samo toga trebate da budete svjesni, upravo 

zbog ove činjenice koju ste Vi rekli, da danas na crnogorskom primorju imate cijene kao na 

Azurnoj obali. Da imate posjetu sjeveru koja je bolja nego što je bila ranije i da sad malo trpi jug 

ali izmeđuostalog, evo ne bih da prelazim u ekonomske teme, biće razgovora i sa profesorom 

Radulovićem oko ovoga, da malo trpimo i zbog onoga što je naš mentalitet, a to je da svake 

godine povećavamo kapacitete za 10-15 posto ili više u zavisnosti od sopstvenih mogućnosti. To 

je to. Pogledajte broj prelazaka na graničnim prelazima, pogledajte broj dolazaka kruzera u Crnoj 

Gori, prijavljenih gostiju, naplate taksi, naplate poreza i doprinosa… Svi parametri vam govore da 

stvari idu na bolje. Naravno, uvodi se više discipline nego ranije, ali ako mi mislimo da špic sezone 

treba da bude kao prošle godine, gdje je Crna Gora  bila jedina otvorena država u 45 dana, to se 

sigurno neće desiti. Ja pozivam sve, a Vi ste pomenuli dva tržišta za nas značajna a to su građani 

Srbije i građani Republike Srpske odnosno cijele Bosne i Hercegovine i cijelog regiona, Albanije, 

Kosova i drugih mjesta. Svi su i više nego dobrodošli. Lično očekujem da će u narednim danima 

taj broj znatno da raste,  s obzirom da ako pratimo trendove, ima tog pomjeranja sezone sve više 

ka avgustu mjesecu. Dakle, ako je nekad bio jul glavni mjesec, govorim prije pet godina, sada 

mislim da se taj glavni špic sezone izmjestio ali naravno da moramo svi zajedno da više radimo. 

Kad je riječ o političkim zbivanjima, samo da ne bih ostao dužan, možemo da nastavimo, pomogle 

su nam i skaj aplikacije, i ja sam vrlo zahvalan i Europolu i svima koji su nam pomogli, i treba da 

nam pomognu. Moramo jednom zauvjek da raščistimo sa ljudima koji su državu koristili kao 

poligon za ostvarivanje nekih svojih ličnih biznis ambicija, suprotno zakonu. I ja sam vrlo srećan i 

zadovoljan oko toga, ali je dosta posla pred nama. Šta će biti, kako će biti, kakva će biti podrška iI 

da li će je biti, bilo je riječi i sa kolegom Erakovićem itd– sve je legitimno, mi u jednom trenutku 

svakako svi moramo poći na izbore. Cilj je da na izbore odemo sa zaokruženim institucijama 

sistema da ne bi opet došli u priču da je nešto bilo nefunkcionalno da nije bilo Ustavnog suda ili 

neke druge institucije da sprovede izbore I to je to. U ovom ili onom formatu, svi ćemo nastaviti 

da živimo i da djelujemo ovdje, i zbog toga je uvijek bolje da se okuplja ta poštena Crna Gora, tu 

sam saglasan sa Vama, koliko god je to ironično zvučalo, da se skupljata poštena Crna Gora, časna 

Crna Gora, dobra Crna Gora, sa željom da bude još bolja nego da imamo situaciju da se skuplja 

nečasna Crna Gora oko nečasnih ciljeva i oko zaštite ličnih interesa pojedinaca. To je jedina stvar 

koju bih želio da se dešava u nekim budućim kretanjima političkog života u Crnoj Gori.  

Zahvaljujem još jednom. Moj odgovor na Vaše pitanje “I, što ćemo sad”, bio je “Crna Gora mora 

biti zdrava”. Zahvaljujem. 

 

                                                                              



Klub poslanika SNP 

poslanik Bogdan Božović, ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Socijalističke 

narodne partije 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Vlada na čijem ste čelu prepoznaje se u međunarodnoj javnosti i kao Vlada pomirenja. 

Molim Vas da nama, poslanicima u Skupštini Crne Gore, odgovorite na pitanje koje su, po Vašem 

Mišljenju, najveće prepreke za ubrzanje pregovaračkog procesa sa Evropskom unijom i koje su to 

kočnice koje se nalaze na našem putu ka EU kako bismo efikasno zaokružili ove najvažnije teme i 

pitanje poput reformi u pravosuđu, pitanje pravde, bezbjednosti i borbe protiv organizovanog 

kriminala. 

 

ODGOVOR 

Zahvaljujem predsjednice! 

Uvaženi poslaniče Božoviću, hvala na pitanju i na izlaganju koje je bilo sadržajno. Mislim da ste Vi 

već dali i neke osnovne smjernice, a ja Vam neću čitati moj odgovor, ali bih volio da malo 

polemišemo, otvorimo diskusiju oko nečega što je jako značajno za Crnu Goru. I sami ste naveli 

da integracioni proces je nešto što je krucijalno za našu budućnost. Dakle, mi teško možemo 

vidjeti negdje drugo svoje mjesto osim u velikoj porodici evropskih naroda koja se zove Evropska 

unija. Dešavanjima u Ukrajini se nažalost, na nesreću čovječanstva, i dešava se humanitarna 

katastrofa, ali otvorila se možda veća pozornost prema onome što je proces proširenja Evropske 

unije. I taj proces najviše ide u favoru Crnoj Gori koja je najdalje odmakla. Kad je riječ o 

metodologiji, Vi ste odlično postavili stvari. Mi ne možemo da zatvaramo poglavlja dok ne 

riješimo političke kriterijume iz 23 i 24. I to je i jedini razlog zbog čega se i danas ovdje cijeli dan, 

ali i prethodnih dana, insistira na ove tri odluke koje zahtijevaju nešto širi konsenzus u Skupštini 

Crne Gore. Ukoliko mi donesemo te tri odluke, govorim ne do 31. jula, nadam se da ćemo makar 

jednu imati do 31. jula, ali negdje do kraja avgusta ili sredine septembra, mi možemo da 

računamo da ako se značajno ne promijeni atmosfera unutar Evropske unije, da će Crna Gora 

dobiti završna mjerila. To će biti prelazak na zadnju, tehničku fazu pregovaranja gdje ćemo mi 

brojna poglavlja koja su spremna da se zatvore, ali koja čekaju ta završna mjerila, moći polako da 

se zatvaraju. U toj situaciji, mi bi u jednom kratkom vremenskom periodu koji bi zaista, gledano 

koliko dugo traje proces, bio kratak, ne vjerujem da bi zahtijevalo više od dvije, dvije i po godine, 

mogli sve da ispregovaramo. Možda, ako bi imali veću političku stabilnost i veću dinamiku možda 

i u nekom kraćem vremenskom periodu. Samim tim bi potpuno bili spremni za punopravno 

članstvo. Naravno, punopravno članstvo će u jednom trenutku zavisiti od političke odluke 



Evropskog savjeta i znate da to mora da ide konsenzusom, da ni jedna zemlja ne smije da bude 

protiv. Ono što mi pokušavamo kao Vlada da radimo jeste da one države koje su nešto više 

skeptične nekako nagovaramo da postanu neutralne i mislim da smo u tome uspješni, a oni koji 

su nekako bili neutralni sada da budu u favoru, da budu glasni u zalaganju za proširenje. I zaista 

biće 100 dana Vlade i kako god da budu političke relacije u Crnoj Gori, ja ću vjerovatno zajedno 

sa svim ministrima imati jednu press konferenciju na kojoj će biti prikazano sve što se uradilo u 

100 dana kad su u pitanju evropske integracije. I sada mogu da garantujem, sve i da ova Vlada 

prestane da radi ovoga momenta, da tu dinamiku nikad ni jedna Vlada nije imala. Možda ni u 

regionu. Ali to sve treba pobrojati, pa kad se pobroji onda će biti jasno koliko je samo u jednom 

kratkom vremenskom periodu od 80 dana bilo aktivnosti u tom pravcu. Sjutra je trebao da se desi 

jedan važan sastanak sa premijerom Italije, koji je jedan možda od tri najznačajnije političke figure 

u Evropi sugurno, i bez obzira na ishod jer oni sjutra u Parlamentu imaju glasanje o Vladi i imaju 

velike molbe da ostane postojeći premijer, bez obzira na taj ishod, taj čovjek će i dalje obnašati 

sigurno visoku funkciju ili u sistemu Evropske unije ili u svojoj državi i mislim da podrška sa tih 

adresa je od ključnog značaja. Ako se samo sjetite da je on prije 40 dana rekao da za Zapadni 

Balkan, posebno za Crnu Goru, Evropska unija mora da ima poseban senzibilitet. I mislim da 

stvaranje takvih veza omogućava da ta politička odluka u jednom trenutku kad bude trebala da 

se donese, da se donese bez restrikcija. Mi imamo pozitivnu vijest iz regiona koja je od juče, da 

su otvoreni zvanično pregovori sa Sjevernom Makedonijom i sa Albanijom, i to je dobar buz za 

region, konačno lijepe vijesti, bilo je mnogo ružnih vijesti vezano za Zapadni Balkan, ali ono što 

Crna Gora ima to nema trenutno ni jedna država. Tu mogućnost nema ni jedna država. I zaita 

često govorimo, to ste i Vi apostrofirali negdje, da ne treba samo da propustimo šansu, jer je 

dinamika političkog života, ne u Crnoj Gori, generalno i u svijetu, geopolitički takva da nas može 

povesti u velike nepredvidivosti, a samim tim možda kad jednom izgubimo šansu ko zna kad će 

ona opet da se pojavi. I zbog toda, bez obzira na ove diskusije i razlike koje psotoje, oko ove tri 

tačke ili oko ovog, što se kaže, evropskog puta, mislim da treba da imamo neki unificirani stav i 

da pošaljemo poruku države, zato što su evropske integracije namijenjene društvu. One nijesu 

namijenjene Vladi, niti su namijenjene samo Skupštini, nego su namijenjene društvu u cjelini i u 

tom kontekstu ih treba tretirati. Ja se zaista nadam da ćemo mi zajednički naći mogućnost da to 

implementiramo i očekujem da se to desi. U drugom, ako bude bilo potpitanja, ću reći neke 

konkretne stvari koje se tiču vladavine prava koje su se već realizovale u ovom kratkom 

vremenskom periodu.  

Zahvaljujem. 

 

Klub poslanika Crno na bijelo 

poslanik Miloš Konatar, predsjednik Kluba poslanika Crno na bijelo 

 



POSLANIČKO PITANJE 

Poštovani predsjedniče Vlade, 

Koji su naredni koraci koji ćete preduzeti kao predsjednik Vlade kako bi  Crna Gora ubrzala svoj 

evropski put, zaključila proces pregovora i postala naredna članica Evropske unije? 

Ko danas koči evropski put Crne Gore? 

 

ODGOVOR 

Poštovani poslaniče Konatar, 

Slično kao i pitanje kolege Božovića i drago mi je da se osjeća konsenzus oko evropskih integracija 

bez obzira na naše političke razlike. Ja želim da počnemo od ovoga zadnjeg. Od ovoga što je bila 

i suština pitanja, jer sam se sa mnogim dijelom Vaše diskusije zaista i složio, a to je ko koči 

evropske integracije. Pa oni koji ne žele dobro građanima. Mi sad ne možemo reći imenom i 

prezimenom, jer bi to isto bilo u domenu neke političke borbe, ali ko ne želi ovo što ste Vi rekli. 

Ko ne želi da ima  bolje plate, bolje penzije i  bolju socijalnu zaštitu, bolju infrastrukturu. Žalimo 

se na turističku sezonu, imamo 17 letova dnevno sa jednog aerodroma. Aerodromi u regionu 

imaju preko stotinu. Ne možemo da donesemo odluku o koncesiji, ne znamo da li želimo 

koncesiju ovakvu ili ne želimo. Mislimo da država treba da upravlja svim i svačim, a u mnogo čemu 

se pokazuje kao neefikasna. Imamo danas ovo tretiranje Montenegro Worksa. Treba da damo 

stotine hiljada eura da bi nam neko rekao da menadžemnt drževnih kompanija nije na nivou. To 

je Crna Gora danas. Dakle, treba dati stotine hiljada eura nekome da bi došli do zaključka koji 

svaki građanin Crne Gore sada da izađete da ga anketirate, svaki nezavisno i od obrazovanja i od 

interesovanja, bi došao do istog zaključka. Dakle, moramo da budemo pametniji u onome kako  i 

trošimo svoje resurse i kako se odnosimo prema svojim resursima. Mi u Evropsku uniju ne treba 

da odemo zbog Evropske unije, iako postoji obostrani interes. Da budem vrlo jasan, postoji 

obostrani interes. Meni je drago kad neko to naglasi, na primjer, kancelar Austrije to naglašava. 

On je na press konferenciji je rekao koliko je interes Crne Gore da bude dio Evropske unije, toliko 

je interes Austrije da Crna Gora bude dio Evropske unije. I zbog sigurnosti, i zbog većeg tržišta, i 

zbog osjećaja nekog zajedništva, i zbog velikog broja ljudi koji su sa ovih prostora. Govorim za 

Zapadni Balkan. Crna Gora je najdalje odmakla koji ima veze sa tim dijelom svijeta. Dakle, postoji 

proces koji je dvosmjeran, što nas raduje. Sada, mi moramo da završimo svoje domaće zadatke. 

Moramo da kad pričamo o vladavini prava, nije nikome milo da konstatuje neke slučajeve koji su 

se ovdje desili, jer oni govore o nesposobnosti naših institucija, o loše vođenim našim 

institucijama, a ne o dobrim stvarima. Ali, moramo negdje da podvučemo crtu. Moramo negdje 

da stavimo tačku. Moramo da vidimo kako da se pošteno odnosimo prema građanima, prema 

onome što su njihova dobra. I u tom kontekstu evropske integracije nam pomažu da malo 

promijenimo i svoj mindset, svoj način razmišljanja, svoj odnos prema biznisu, prema 

investitorima, prema zajednici generalno, da podstičemo i neke dobre teme kao što je, na 



primjer, zaštita životne sredine ili neke teme koje su socijalnog karaktera. Da vidimo kako je svijet 

riješio neke probleme da to impelmentiramo u Crnoj Gori. Govorimo o potencijalima Crne Gore 

stalno i oni iz godine u godinu ipak ne vidimo da se pravi neki značajniji napredak. Dakle, Vi ste 

sad rekli otvorene granice. Cilj otvorenih granica jeste da imamo zajedničko tržiste. EU je nastala 

na zajedničkom tržištu. Nije važno kroz koje inicijativu se ostvaruje. Stvar je samo da perspektiva 

bude šira. Da nas drugi ljudi ne percipiraju kao tržište od 600.000 ljudi, nego mnogo šire od toga. 

Da ostvaruju biznis koji je značajniji od ovog ograničenog prostora i ograničenog broja ljudi. Često 

spominjem Luku Bar u tome i volio bih da se nađe neko rješenje održivo za Luku Bar. I mislim da 

ona može da bude veliki generator velikih promjena u ekonomiji Crne Gore. Pominjali ste auto-

put. Konačno smo otvorili dio auto-puta bez obzira na ove nažalost nesreće koje su bile, ali auto-

put koliko god bude kritikovan od moje i od Vaše strane i mnogih poslanika ovdje, mislim da je 

finansijski iskaz auto-puta pogrešan i da bi  možda mogao pametnije definitivno da se napravi 

bolja finansijska konstrukcija možda za sve puteve u Crnoj Gori. Ali, kad smo već ušli u taj 

aranžman, vi danas ne možete da odete u Kolašin. Kolašin vam jutros izgleda kao Budva. On je 

pun građana. Nije važno da li se radi o gostima, o ljudima koji imaju vikendice, o Crnogorcima, o 

nekima drugima. Vi imate potpuno jedan trend. Mislim da će ljudi sada, koji žive u Veruši itd. Već 

mi je jedan kolega koji radi sa nama pa nam je prenio te utiske, da za vikend je bilo nemoguće da 

se ode, da to više nije ni mjesto što bi se reklo „mjesto mira“. Naravno, sada je možda trend, u 

početku  jer svi žele da prođu i vide, ali generalno ako budemo nastavili put jer put nema smisla 

da ima 43 kilometra, nego da mora da se poveže Bar – Beograd - Budimpešta. To je konačni cilj. 

Otvoriće se perspektiva za Crnu Goru. Ne treba toga da se bojimo. Ne treba da se bojimo da 

budemo otvoreno društvo. Više ćemo da cijenimo sebe. Suprotan je proces. Ne manje, nego više 

ćemo da cijenimo sebe. Što je više društvo otvoreno, to će više da cijeni sebe u odnosu na druge. 

Naravno, treba prema svima iskazati poštovanje. Evropska unija jeste da gradimo infrastrukturu, 

koja je prekogranična. Da imamo lakši pristup i bolji akses prema svim državama regiona, BiH, 

Srbiji, Kosovu, Albaniji, Hrvatskoj. To je naš generalni interes. Ja se slažem sa Vama. Volio bih da 

zajedno postignemo taj cilj. Vjerujem da smo generacija ljudi koja daje doprinos tome, daje 

doprinos. Možda taj doprinos nije spektakularan, ali sigurno dajemo doprinos tome i siguran sam 

da će u ovim rokovima o kojim ste Vi pričali da ih ne bi fiksirali Crna Gora doći u neku završnu foto 

finiš integracionog procesa. Samo poređenja radi, Hvratska je uzela sedam milijardi eura 

sredstava nakon što se desila korona iz Evropske unije. Dakle, moramo da budemo svjesni da to 

nosi neke benefite pa neko će reći da, ali iz Hrvatske je otišlo isto mnogo ljudi, mnogo mladih ljudi 

se iselilo.Jeste, ima i takvih trendova, ljudi dobiju veću mogućnost, mobilnosti itd. Ali isto tako 

imaju i mnogo veći pristup fondovima negoli što je to slučaj za države koje nisu članice. E, to vam 

onda omogućava da zamislite malu Crnu Goru, koja bi naravno računala na neka manja sredstva, 

koliko bi sa tim mogla da izgradi ono što ste Vi rekli puteva, bolnica, domova zdrvalja, da popravi 

infrastrukturu, omogući da se kupi oprema za ljude koji rade po raznim centrima, bilo da su 

socijalni centri ili zdravstven centri. To je ta razlika. Zato, ne treba se plašiti toga, nego naprotiv 

biti vrlo afirmativan i završavati domaće zadatke koji realno ruku na srce nisu ni komplikovani. 

Što ih mi doživljavamo komplikovano i želimo od svega da pravimo neki bauk, to uopšte nije 

komplikovano. Izabrati četiri člana Sudskog savjeta, četiri člana Ustavnog suda i VDT-a u maloj 



Crnoj Gori đe svako svakog poznaje, đe taj broj ljudi i koji će ukupno konkurisati neće biti veliki, 

za mene zaista ne predstavlja nikakav složeni algoritam, nego najjednostavniju jednačinu.  

 

Zahvaljujem! 

 

 

Klub poslanika Demokratski front – Pokret za promjene 

poslanik prof. dr Branko Radulović, predsjednik Kluba poslanika Demokratskog 

fronta – Pokret za promjene  

 

POSLANIČKO PITANJE 

Gospodine Abazoviću,  

Urgentan, dinamičan i održiv investicioni ciklus i temeljne reforme su od sudbonosnog značaja po 

budućnost Crne Gore. Jedino to može da stvori nove vrijednosti i radna mjesta, smanji brojne 

limite i slabosti, obezbijedi progres cijelog društva, poveća otpornost na šokove koji će biti sve veći 

i integriše Crnu Goru u bogatu zajednicu. Da li imate plan kako to sprovesti, posebno imajući u 

vidu izuzetno i apsurdno političko i ukupno društveno stanje i teško kriminalno nasleđe? Molio bih 

poseban osvrt na energetiku, sektor koji će odrediti čak i održivost planete Zemlje. 

 

ODGOVOR 

Hvala poštovana predsjednice.  

Poštovani profesore Raduloviću, 

Mislim da nemam ništa protiv da budete naredni premijer. Ako Vam što mogu pomoći, Vama 

makar uvijek. Sa Vama je uvijek zadovoljstvo voditi raspravu. Zato što Vi pričate o suštinskim 

stvarima, htjeli to ljudi da prihvate ili ne, to je drugo. Vi pričate tačno ono što je suština problema 

u Crnoj Gori. Suština problema u Crnoj Gori je ta da ljudi pričaju o stvarima koje nisu važne. I troše 

ogromnu energiju na stvari koje su nevažne i onda stvari koje su važne ne mogu da dođu na 

dnevni red. Kad bi se trošili o energetskoj tranziciji koliko se trošimo o Temeljnom ugovoru, 

vjerovatno bi bili srećnija država. Međutim, osim od Vas i možda još ponekog o energetskoj 

tranziciji ne možete čuti nikoga. A svi znaju da ćemo da uđemo u krizu, sve nezavisno od 

dešavanja na istoku Evrope i svi znaju da ovo što ste Vi rekli je apsolutna istina. I ja samo želim da 

je podržim oko nekoliko stvari.   



Dakle, prvo što se tiče Željezare Nikšić. Nekoliko puta pred svaku sjednicu Vlade dođu radnici 

Željezare. Meni je žao što smo došli u tu situaciju da je turski investitor odlučio da gasi pogon. 

Mislim da je to pogrešno. Oni su velika svjetska kompanija i ne možemo reći da oni nisu neko ko 

je renomiran, i tako dalje. Međutim, njihovo poslovanje u Nikšiću možda gledano globalno, Nikšić 

je za njih samo jedna tačka i Crna Gora samo jedna tačka, oni imaju svoje željezare po Alžiru. 

Vjerovatno su koncentrisani na neka druga tržišta i druge proizvodnje. Tamo nisu donijeli, čini mi 

se, ništa dobro. Treba da vidimo način da oni izađu. Jeste prihvatljivo, Vlada Crne Gore prihvata 

da se Željezari ustupi mogućnost da rade solarne panele i da rade vjetrogeneratore. Isto sam 

rekao u Privrednoj komori za Kombinat aluminijuma. Ja imam velike rezerve kako se došlo do te 

zemlje, ogromne zemlje, govorim o ogromnom prostranstvu Kombinata aluminijuma. Ali ako 

postoji mjesto gdje mogu da se ugrade solarni paneli, zašto, zato što postoji infrastruktura koja 

može da se konektuje na mrežu. I Vi znate da do 9,9 megavata nije potrebno značajnije 

intervenisati na mreži, ali sve preko toga, preko 10 megavata iziskuje reakcije, odnosno 

intervencije na mreži. I lako je pričati pravićemo Blisku goru u Ulcinju. Ili Velje brdo u Podgorici. 

Ne možemo, jer ne mogu da se konektuju na tu mrežu. Mora da se poboljša mreža, da bi mogli 

da rade do 100 megavata ili 150 megavata. I Vi znate, javnost to ne zna, niti ih interesuje nego 

žele da nasijedaju na priče radićemo ovo, radićemo ono. Šta je moj predlog. Moj predlog je da 

bazen crvenog mulja pokušamo, ako ne možemo da se dogovorimo jer tamo su velike zavrzlame 

koje su posljedica nerada Privrednog suda, đe je naša država opljačkana i dovedena pred svršen 

čin u ogromnim sudskim procesima koji nikad ne završavaju, da pokušamo da se dogovorimo 

možda sa razmjenom zemljišta da bi bazen crvenog mulja pretvorili u solarne panele, proizvodili 

struju i riješili jednu eko tačku. To je ambicija Vlade. Ne možete da budete bučni zato što ljude 

interesuje Temeljni ugovor i Hegel. Ne interesuje ih da zemlja ide naprijed. Mene interesuje, kao 

i Vas, da zemlja ide naprijed. Za mene su ova druga pitanja vrlo lako rješiva u demokratskoj 

atmosferi. Vrlo lako rješiva.  

Plantaže imaju ogromne probleme. Moj je savjet, ne instistiram, solarni agropaneli. To su 

agropaneli koji se instaliraju na određenoj visini da bi sve poljoprivredne aktivnosti ispod mogle 

da se odvijaju bez ikakvog problema. Da dobijaju rentu i da pomognu svoje poslovanje. Evo im 

rješenje, ja sam im rekao evo rješenje. Imate problem sa Opštinom Tuzi. U redu, ostavili su vam 

dugove, završio vam je manadžment u zatvoru, sve prihvatam. Evo vam rješenje. Tražite 

alternative.  

Vi ste pomenuli Albaniju. Jutros sam sjedio sa investitorom upravo toga što je radio. Ljudi su 

raspoloženi da rade i ovdje. Ovdje bi ih ljudi doživjeli - vi hoćete da pravite veliku Albaniju. 

Dovedete im investitore iz Srbije – hoćete da pravite veliku Srbiju. To je problem ovoga društva. 

Ljudi ne gledaju biznis. Mislite da struja ima nacionalnost, da struja ima religiju, da onoga koji 

proizvodi interesuje ko će da koristi električnu energiju i za šta. Da li će ona kablom da ide u Italiju 

ili će neko da je koristi u Nikšiću, ili u Bosni, ili u Grčkoj, koga to interesuje. Pa danas čitav svijet 

imate na telefonu. Internet vam je omogućio da čitav svijet imate na telefonu. Ne ni na 

kompjuteru, nego na telefonu, u džepu da imate. I zato ja podržavam Vaše diskusije, jer su one 

utemeljene ali one nisu dorasle vremenu. Nisu jednostvano, nešto je drugo ovdje i dalje trend. 



Nažalost, ja sam sa Vama i mislim uvijek isto kao i Vi, da ste u manjini i ja isto imam taj osjećaj. U 

istini, naravno, u istini. Dakle, podržavam ovo za Željezaru, da budem vrlo jasan.  

Što se tiče energije vezane za gas, LNG terminal treba da se radi u Luci Bar. Sa šest godina. Sad 

nisam siguran koliko će trajati, ali treba prvo da se radi samo skladište u koje može da se dovodi 

gas tankerima. To je prvo, dok se ne povežemo na Južni tok koji je iz Grčke prešao u Albaniju, iz 

Albanije treba da pređe u Crnu Goru i dalje prema Hrvatskoj. Mi da budemo dio mreže. U ovom 

trenutku nismo dio mreže. Vi ste potpuno svjesni. Razgovarao sam sa kancelarom Austrije, 80 

posto gasa je ruski gas, i za grijanje i za privredu. I sad, možemo da zamislimo što će da bude ako 

dođe do krize u periodu kad bude hladnije vrijeme. 80 posto. 80 posto, to je ogromna količina. 

Taj dio podržavam. Kad ste rekli ovo je ključ svega. Crnoj Gori ne samo da treba ovaj Institut za 

razvoj Crne Gore. Podržavam ga kao ideju.  

Prva stvar koja treba jeste Fond za razvoj Crne Gore. Ovo što mi nazivamo budžetska rezerva, mi 

imamo situaciju da se desi nesreća u školi, da pukne zid u školi i da on ne može da se finansira jer 

nije predviđen budžetom. Imamo situaciju sad da usljed povećanja građevinskog materijala 

svugdje u svijetu firme ne žele da rade sa zaključenim ugovorima. Uprava za javne radove ne 

može da ih natjera da rade po tim cijenama. Mi ne možemo da kompenzujemo cijenu i nema više 

razvoja. To sam predlagao, vjerujte. Ali, treba nam Fond, obezbijeđena sredstva i nadam se da će 

budžet za 2023. godinu to predvidjeti. Da Crna Gora ne dođe u tu situaciju, da ima Fond koji je 

možda 20 miliona koji može da interveniše odmah za svaki infrastrukturni projekat. Ovo ste super 

rekli, za ovu nisku gradnju. Nema je. Jednostavno, nema je. Naš sistem koji trenutno funkcioniše 

je toliko trom da ne može nijedne građevinske radove, pa mi ne možemo da zadovoljimo ni one 

građane Veruše koji su se bunili da im se proširi put na tri, četiri mjesta, te Glavni grad, te nije 

Glavni grad, te Uprava za saobraćaj, nije Uprava za saobraćaj. To je realnost današnje Crne Gore, 

nažalost, ali ja mnogo podržavam ovaj koncept. Western Balkan Fund 20 milijardi ima na 

raspolaganju, ali moramo da konkurišemo sa prekograničnim projektom. Moramo da 

konkurišemo sa prekograničnim projektom. Što je prekogranični projekat. Auto-put. Hajde da 

konkurišemo zajedno sa Srbijom, oni će, svako će da vam kaže ovdje u političkom sektoru - ne, vi 

želite da date, nešto da date Srbiji. Naravno, Albaniju tek, most ćemo raditi nezavisno od Fonda. 

Dakle, to su problemi. To su problemi koje mi imamo. To je problem iracionalno stečenog straha. 

Dakle, postoje urođeni strahovi i stečeni strahovi. Ovo su stečeni strahovi. Ne možete, i vi ste 

potpuno u pravu. Dakle, potpuno. I kolega Knežević je potpuno u pravu. Dakle, treba da prođe 

određeni vremenski period i određena terapija da bi ljudi shvatili da taj strah je zapravo 

iracionalan i da on koči mogućnost da mi idemo naprijed. Eto, to je suština cijele priče. Tako da 

ja potpuno podržavam Vas. Šta ste rekli, termoelektrane. Znate kako, evo ja dolazim iz zelene 

stranke, ali rat u Ukrajini je ubio zelenu politiku Njemačke. U Njemačkoj se vraćaju 

termoelektrane i vraćaju se nuklearke. Da li će se dogovoriti, to je već pitanje. Ali želim zbog Vas 

da kažem, Vi ste stručnjak ipak i razumjećete, promijenjena je taktika usljed nedostatka električne 

energije, sada već ta eko komponenta koja je svima jako značajna postaje manje relevantna zato 

što se radi o tome, o velikim nedostacima. Ali, ja isto mislim kao i Vi, da je Crna Gora bogomdana 

da kroz vjetroparkove i kroz solarne elektrane zadovolji sopstveno stanovništvo. I to se ne radi o 



stotinama, stotinama megavata nego se radi o nekoliko projekata. Podržavam da se radi Gvozd. 

Podržavam da se radi vjetroelektrana na Brajićima. Reći ću Vam odmah, mi vjetroelektranu na 

Brajićima trreba da donesemo odluku da se radi na sljedećoj Vladi. Znate li šta koči 

vjetroelektranu na Brajićima, investiciju od stotine miliona eura od njemačke komapanije, to što 

Opština Budva neće da delegira jednog čovjeka samo da bude dio radne grupe jer zakon predviđa 

da moraju i oni da imaju jednog predstavnika. To je današnja Crna gora. Meni je žao, ja znam da 

ljudi možda i ne vole toliko istinu. Ovo je istina. Ma čekaju godina. Razumijete, čekaju godinama. 

Ja sam za to, mislim da je ta ideja dobra. Ja nisam za ideju da se potopi Komarnica, lično nisam. 

Mislim da je ona neisplativa i ekološki neprihvatljiva. Da li mi na postojećim objektima možemo 

da dodamo mogućnost, ovo što ste rekli, na postojećim izgrađenim projektima da imamo 

produžetak reverzibilne energije. Ne razumijem kako bi neko bio protiv toga. Od postojećih stvari. 

Tako da ja to podržavam lično. Nadam se vjetroeletrani na Brajićima, vjertrolektrani Gvozd u 

Nikšiću i početku nekoliko projekata vezanih za solarne panele. Ideja je i ona ideja koja je vezana 

za Krupac, mislim da je vrlo zanimljiva.  

Podržavam projekat Solari 3000+ i 500+. Podržavam da i obični građani, u smislu domaćinstava, 

instaliraju sve više i više solarne panele. Ako postoji zemlja koja je idealna za to, to je CG. Ima 

mnogo gradova preko 240-250 sunčanih dana u godini. Vi imate situaciju da savremeni svijet, 

ljudi ne samo da instaliraju nego i profitiraju od toga. Imaju obavezni otkup. Ono što potroše u 

domaćinstvu naravno potroše, ostalo mrežom daju svojoj Elektroprivredi ili nekome ko otkupljije 

struju i imaju određenu naknadu za to. Ja mislim da je to moguće osmisliti. Da je Elektroprivreda 

Crne Gore sa ovakvim projektom ušla, sa otkupnom cijenom od 80 eura, danas bi bilo sve 

riješeno. Bili prezadovoljni i građani i Elektroprivreda Crne Gore. A vi ste rekli tačno, neće padati 

cijene ispod 150 eura. Na berzi Vam je bila prije nekoliko dana 350. I sada ćete doći u situaciju, 

možemo lako da dožemo u situaciju, da ni sa novcem ne možemo da dođemo do električne 

energije u oktobru ili novembru.  

Hoćemo da napravimo jaku Vladu. Hoćemo da napravimo Vladu koja će da se bavi ovim pitanjima. 

Ja sam za i uvijek ću biti za, i uvijek ću biti da ona bude inkluzivna i da okupi sve ljude koji mogu 

da daju neki doprinos. I da se ne trošimo na gluposti, da se trošimo na prave stvari i da razvijemo 

Crnu Goru od Ulcinja do Pljevalja i od Herceg Novog do Gusinja.  

Zahvaljujem. 

 

 

Klub poslanika Socijaldemokrata Crne Gore  

poslanik Damir Šehović, ovlašćeni predstavnik SD 

 



POSLANIČKO PITANJE 

Da li ćete, nakon što ste izgubili podršku parlamentarne većine koja Vas je izabrala, podnijeti 

ostavku na mjesto predsjednika Vlade Crne Gore? 

 

ODGOVOR 

Potpredsjednice Bošnjak, poštovani poslaniče Šehoviću, dakle, ja sam se već odrekao jedne 

fotelje da bi napravio Evropsku Vladu. Ja sam se odrekao fotelje, ja sam izašao iz Vlade zato što 

sam htio da pomognem Evropski put. Jedino ko ga sputava ste Vi, Vaša stranka je skroz pošla u 

desno. Vi širite nacionalizam, to je to. Vi lično i Vaša retorika. Samo pogledajte što Vi pišete i Vaši 

članovi, to ne dolikuje ničemu, to je krajnja desnica i to je nešto što skreće fokus sa ovih životnih 

tema. To je to.  

Kad je riječ o Vladi Crne Gore, da li je ona izgubila podršku ili ne, procesuirajte stvari u Parlamentu. 

Ja sam oko toga vrlo relaksiran. Procesuirajte stvari kako god mislite da treba, ali nemojte da nam 

spočitavate neistine, niti da iza Vaše političke frustracije skrivate lice nacionalizma koji Vam je 

postao imanentan. To neću dozvoliti ovđe, nego ćemo voditi javnu polemiku. Hoćete li Vladu da 

Vama da stan od petnaest hiljada eura u City kvartu? Hoćete li to? Hoćete li da Vam damo jedan 

stan, pa da nas podržite Vas troje iz SD-a? Je li to Vaša politika? 

Nemojte vi kako to da radim, ja pričam to što jeste. Ja trpim Vaše „izdaja, prevara, radite za 

Vučića, radite za ovoga“. Za koga treba da radimo, za Vaš stan od petnaest hiljada eura? Mi ne 

radimo za bilo koga osim za građane Crne Gore. Rješavamo probleme koje je ostavila Vaša Vlada.  

2020. godine naša turistička sezona je bila nula. Vi ste tada bili u Vladi, ja nisam. Nula. Neka znaju 

građani Crne Gore.  

2020. godine dobili ste negativno mišljenje DRI kad ste bili ministar prosvjete. Vaš kolega iz 

partije, Kovačević, je pobjegao od državnih organa iz zatvora i eno ga u Beograd. Zovite državne 

organe Srbije da ga vrate. Vi, koji mislite da mi radimo po nečijem diktatu. Možda se on sam vrati? 

Sumnjam da će sam da se vrati, ka što se Sveto Marović sam vratio. Imaće najkraći mandat Vlada? 

Sve što je uradila Vlada i sve što je uradio Dritan Abazović je specifično i originalno. Najkraći 

mandat – najkraći mandat. U čemu je tu problem, u čemu je problem?  

Vi ste bili dvadeset godina na vlasti. Mi rešavamo Vaše probleme. Mi smo već trebali da budemo 

u Evropskoj uniji. Pustite Vi osamdeset dana ove Vlade. Mi smo već trebali da budemo u 

Evropskoj uniji. Kad smo mi počeli pregovore, što se sve to nije riješilo? Nije Vama niti do Evropske 

agende, Vi ste destabilizatori i građani Crne Gore to treba da znaju. I meni je žao ako Demokratska 

partija socijalista, ja sam to rekao njihovom predsjedniku, u korektnom političkom razgovoru, 

pristaje da vodi Vašu desničarsku politiku. Vas, i nekoliko partija sličnih Vama. Vi ste 

kontaminatori političke scene Crne Gore. Vi lično i Vaše kolege, i nekoliko ljudi koji radi u toj 

službi, a ako bude trebalo pomenuti imenom i prezimenom, nisu iz spektra politike, pa možda iz 



korektnosti ih ne treba pominjati. I to je to. I par medija koji su konektovani na ljude čije smo 

nelegalne aktivnosti spriječili. I to je to. Čitava kontaminacija priče. Međeutim, kad ne možemo 

oko borbe protiv organizovanog kriminala, kad ne možemo protiv korupcije, kad ne možemo ni 

oko ekonomske agende, onda treba da se sjetimo da navodno Vlada radi za neke tuđe interese. 

Najbolje od svega Vam je odgovorio Dajković političar. „Pustite ga, aman u Vladu, ne možemo 

živjet više od njega.“ On im je najbolje odgovorio. Vi ste htjeli cijelo vrijeme da nametnete narativ 

i strancima, da ste dobili jedno ili dva ministarstva, mi bi bili super Evropska Vlada, ali pošto Vi 

niste dobili jednog ili dva ministra, onda je ova Vlada pro-ruska. Da Vam samo nekoliko stvari 

kažem zbog građana, ne zbog Vas, zbog građana: govorili ste, nećemo moći da donosimo odluke 

u Savjetu za odbranu – sve smo odluke donosili za pet minuta. Govorili ste nećete pratiti politiku 

sankcija, svaka politika sankcija je ispraćena. Najmanja država koja je bila u Kijev i posjetila 

predsjednika Zelenskog je Crna Gora. Najmanja u svijetu. Vičem zato što pričam istinu i zato što 

hoću da me čujete i hoću da me čuje vaš alter-ego koji je nacinalistički. Vaš, govorim u političkom 

smislu. Vaš alter-ego, jer je lako predstavljat se na jedan način, a zapravo iza toga leži nešto drugo. 

Dakle, sve što budete imali, recite, ja sam vrlo raspoložen, vodimo i dalje našu Evropsku priču, 

idemo dalje. Hoće li biti izbori, hoće li biti nečeg drugog, sa velikim zadovoljstvom, što bude, bude, 

ali dozvolit, ako ste Vi navikli da.. ne, ne, pa to je njihova, nisu krivi njihovi direktori protiv kojeg 

se vode postupci? Oni su to vodili na vrhunski način? Nisu krivi njihovi najveći funkcioneri partije? 

Zato građani Crne Gore treba da čuju istinu, treba da procesuiraju. I u odnosu na mene. Niakakav 

problem nemam da mi mandat traje najkraće moguće, nikakav problem nemam. Ja više od 

Premijera ne mogu biti. Ja više ne mogu biti, to je to. Realno, postoji još jedna politička funkcija 

koja mene ne interesuje. Želim da dam doprinos da moja zemlja ide naprijed, davaću ga i kao 

građanin, i sa druge pozicije, davao sam ga i ranije. Uvijek ću ga davati. Dajte ga i Vi, makar jednom 

uradite drugačije. Dajte doprinos, nemojte da potpaljujete, da podmećete, da Vam je retorika, 

da Vam pozavidi ona politika devedestih koju stalno, navodno, kritikujete. Da Vam pozavidi ta 

retorika. To je nešto što morate da znate. Morate da znate da će se završiti ovaj momenat i da 

ćemo mi morat opet, u ovom ili onom formatu, da sjednemo zajedno. Ja sam pokušao stalno da 

budem korektan u odnosu na Vas i dalje mi je okej, ali Vam moram reći, ako već postavljate tako 

teze, ako već pokušavate da promjenom onoga što je istinska stvar i iznesenim neistinama i 

ponavljanjem neistina stvarate utisak da neko ne radi u korist države Crne Gore. Treba li da 

radimo kao Vi u korist države Crne Gore? Treba li da otimamo od države Crne Gore? Lako je otići 

sa funkcije. Ja ću otići sa funkcije bez ikakvog problema i neće me pratiti ni jedna afera niti jedan 

euo potrošen van onoga što je Zakon, jedan jedini euro. Za Vas nisam siguran. Ustvari, siguran 

sam. Siguran sam da je suprotno. To je razlika između mene i Vas. I ne, neću podnijeti ostavku, 

ovdje sam da vodim Evropsku Vladu do trenutka dok Parlament legitimno, legalno, fer, bez nekih 

tenzija, odluči drugačije u odnosu na ono kako je odlučio 28. aprila. To je to.  

Zahvaljujem i izvinjavam se na prekoračenju.  

 

 



Klub poslanika Socijaldeokratske partije SDP-Liberalne partije LP 

poslanica dr Draginja Vuksanović Stanković, predsjednica Kluba poslanika SDP-LP 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Krajem juna ste posjetili susjednu Srbiju i tom prilikom ste se susreli sa najznačajnijim državnim 

predstavnicima te zemlje. 

Prilikom zajedničke press konferencije sa predsjednikom Srbije Aleksandrom Vučićem, on je 

istakao da mu se „čini da ste neka velika politička pitanja koja su nas nekad razdvajala uspjeli na 

konkretan način da razriješite“. 

Zbog toga je od izuzetne važnosti da javnost Crne Gore upoznate sa time koja ste to politička 

pitanja riješili sa predsjednikom Srbije Vučićem, pošto nas o tome nijeste izvijestili. 

Takođe očekujem da nam kažete i što su bili konkretni razlozi za nezakonito zadržavanje i 

maltretiranje poslanika Skupštine Crne Gore na granici sa Srbijom, koje je trajalo duže od godinu 

dana? 

 

ODGOVOR 

Uvažena poslanice Vuksanović - Stanković, 

Prvo dio oko Srebrnice, ja sam bio i prošle godine u Srebrnici, ja Srebrnicu malo bolje poznajem i 

dešavanja u BiH, garantujem nego ljudi koji sjede ovdje, iako nijesmo na nekom takmičenju. Moj 

odgovor je bio univerzalan, kad sam sišao sa bine, majka Srebrnice me poljubila. Zašto se digla 

hajka? Zato što su izbori u BIH. Da ne poznajem te ljude možda bih bio iznenađen, ja sam pričao 

o univerzalnim kategorijama. Prva rečenica mi je bila da je u Srebrnici ubijeno čovječanstvo. Da 

je neko htio da bude zlonamjeran kao za one druge rečenice, rekao bi da to nije tačno, nego je 

ubijeno u genocidu 8700 ljudi. Problem je druge prirode – što kosmopolitski duh premijera Crne 

Gore treba ubiti i na drugim mjestima, ne samo u Crnoj Gori. Ja to razumijem, razumijem da to 

jedan dio javnosti to ne razumije, ali lično nemam nikakav problem. Ja sam samo govorio o 

univerzalnim kategorijama. Naravno, genocid se desio nad Bošnjacima, desio se i  nad ljudima i 

osuđujem ne samo genocid u Srebrnici, nego sve genocide koji su se desili bilo gdje u svijetu, kao 

i ratne zločine, da ne bude samo genocide, nego i ratne zločine. Dakle, imamo univerzalni 

karakter. 

Kad je riječ o posjeti Srbiji, ona je ovdje izazvala veliku polemiku ili pažnju. Ja sam zadovoljan, 

zadovoljan sam što smo uspjeli sa svim susjedima da uspostavimo jednu dobru komunikaciju, 

jako dobru komunikaciju sa svim susjedima. 



Kad je riječ o dostignućima, mi moramo da krenemo od nule, faktički od nečega što se zove 

otvaranje novog lista. Mi nemamo razmjenu ambasada, ambasadora sa Republikom Srbijom, mi 

smo spremni da pošaljemo novog ambasadora u Beograd. Vjerujem da će Vlada Srbije, o tome je 

bilo riječi kad se uspostavi, još nemaju novu Vladu, poslati novog ambasadora u Podgoricu. Na 

taj način bi jedan dio političkog nivoa bio zadovoljen, a onda i mnogi drugi koji trebaju da se riješe.  

Kad je riječ o maltretiranju poslanika, ja sam to apostrofirao, imao sam i zahtjeve iz Skupštine 

Crne Gore, a sve i da ih nijesam imao, moralo se to apostrofirati i dobro je da je to pitanje riješeno. 

Vi imate pravo kao poslanik i ja kao Premijer ili kao ministar, da glasa kako hoće, ali isto tako i 

drugi ljudi imaju, iako je to meni potpuno suludo pravo da se donese odluka u svojoj državi onako 

kako misle da treba. Meni lično je to neprihvatljivo, suludo, iracionalno, ali takav je svijet, takva 

je politika. Kao što imate npr. sada agresiju Ruske Federacije u Ukrajini, meni je to potpuno 

neprihvatljivo i potpuno sam protiv toga, ali vjerovatno ima ljudi  unutar Ruske Federacije koji 

misle da je to put i zbog toga smo mi različiti u političkom sagledavanju. Dakle, ako se to riješilo 

nemam ništa… bio bih jako zadovoljan ako se riješilo. Ne znam da li su naši poslanici putovali u 

period posle prvog jula, nijesam siguran, tako da nemam tu iformaciju, ali vjerujem da se to 

pitanje riješilo. 

Kad je riječ o odnosu sa dijasporom, imate ministra vanjskih poslova, dolazi iz Vaše partije, neka 

uspostavi najbolju moguću komunikaciju sa svim našim udruženjima bilo gdje u svijetu, pa i 

Republici Srbiji. Tome ćemo samo da se radujemo, samo da ne radimo tuđe poslove. Dakle, imate 

ministra u Vladi, slobodno nikakav problem ne postoji. Kad je riječ o reciprocitetu, pomenuli ste 

ga, da bih završio tu  temu, nijesam pristalica reciprociteta. Zašto? Zato što smatram da uvijek 

treba raditi politiku koja je sklona demokratskim standardima. To nije demokratski standard, 

može da se kaže da treba da uzvratimo istom mjerom, a može da se kaže da treba da vodimo 

bolju i korektnu politiku, i ako neko radi loše postupke da ga ne pratimo u lošem, nego da 

pokušamo da uvijek imamo nešto bolji  emancipatorski pristup. To je moje razmišljanje, ali nije 

ni taj model koji ste vi rekli nešto što je nepoznato u savremenoj politici. 

Kada je riječ o Temeljnom ugovoru, ja bih volio da čujem primjedbe. Ne želim da otvaram 

polemiku, zato što ste vi rekli da bi bila duga tema. Recite mi jednu, dvije, tri… ja sam ih čuo, nikad 

nije bilo transparentnijeg procesa. Pitam građane Crne Gore, ali da kažu pošteno, je li neko video 

temeljni ugovor sa Katoličkom crkvom, ili su dobili informacije da je potpisan u Vatikanu. Pitam, 

ali bez ikakvih tenzija, bez ikakve želje da nešto… jer ja sam rekao u momentu kad on bude 

usklađen na nivou ekspertskih grupa, da će građani imati priliku da ga vide. To se i desilo, taj 

period je trajao desetak dana, dakle to je objavljeno u utorak, a ta sjednica je bila u petak, znači 

nekih desetak dana je trajalo. Čitala ga je stručna javnost, čitala ga je i laička javnost, ljudi su rekli 

svoje primjedbe, neke svoje komentare. Mnoge sam dobio napismeno, zahvalan sam svima, 

civilnom sektoru u jednom dijelu stručne javnosti. U međuvremenusam pričao sa dva profesora, 

profesora sa Univerziteta, jednim cijenjenim advokatom. Ja tvrdim  da to nije u suprotnosti sa 

Ustavom i zakonom. Ja se čudim pravnicima, pogotovo ljudima koji su eksperti kao Vi, da mislite 

da Ugovor, kao i pravni akt može da suspenduje Zakon i Ustav. Neka ljudi razmisle da Ugovor, 



kakav god bio može da suspenduje Ustav i zakone bilo koje države u svijetu. Sve je ok, a naročito 

ne bih komentarisao stvari da će on da omogući nekom da uradi protivzakonite aktivnosti u smislu 

upisa itd., imovine ili otimanja nečega. To može da se iskoristi u domenu političke borbe i tako, 

ali to jednostavno nije istina. 

Kad je riječ o tome o vjerskim pravima, malo zvuči uvredljivo, znate kao da ja ne osjećam vjerska 

prava ljudi koji nijesu iste vjere kao ja, malo zvuči uvredljivo, no ne doživljavam to kao 

zlonamjerno. Ja vrlo dobro osjećam i zato što sam više puta rekao da će Crnogorska pravoslavna 

crkva u ovoj Vladi imati apsolutno isti tretman, kao i sve druge vjerske zajednice. Ukoliko njihova 

želja bude  bila, oni su iskazali   pismeni zahtjev da i oni krenu u postupak potpisivanja ugovora o 

regulisanju odnosa sa državom Crnom Gorom, sa velikim zadovoljstvom. Država nije tu da nikoga 

na neki način stimuliše da bude podržaoc jedne, druge ili treće vjerske zajednice,  nego da da 

pravni okvir, koji će se podjednako odnositi na sve. On ne može da ispravi neke istorijske 

nepravde, istorijske percepcije, isto tako. Ugovor ne može da tretira ono što bi bilo prava koja 

proizilaze iz drugih zakona o državnoj svojini ili zaštiti kulturnih dobara, ne može taj dio da tretira 

i  ja se nadam da u jednom dobrom duhu, u jednoj drugačijoj atmosferi, koja vjerovatno sada u 

Crnoj Gori ne postoji,  da će pravoslavni vjernici naći neki zajednički jezik, ja bih se tome radovao. 

Lično, spreman sam da dam doprinos tome, više puta sam to naglasio, naglasio sam i na 

sjednicama Vlade, da svi imaju apsolutno isti tretman. Kad je riječ o ovom pitanju, iskoristiću… da 

Temeljni ugovor, niti Ugovor sa vjerskim zajednicama, niti zakon to pitanje ne može da tretira, 

ako neko osjeća da mu pripada neki dio imovine kao za sva pravna lica u Crnoj Gori, tako i za 

fizička lica, jedina nadležna istanca su nadležni sudovi, ne ugovori, to je nešto što je pristup koje 

naše pravo poznaje. Ne ulazim u arbitriranje, postoji znači institucija koja arbitrira i koja može da 

uradi određenu promjenu, promjenu titulara svojine. Moje je samo pitanje, koje nije 

provokativno, đe smo bili 30 godina da to riješimo, to je moje pitanje, nije provokativno, ne želim 

polemiku, ali spreman sam… Jeste, tu smo, pokušavamo da riješimo i ovo pitanje. Hrvatska je to 

riješila 2002 godine, danas je 2022. godina u Crnoj Gori, lično mislim da treba nekako da se i kod 

nas riješi, da se riješi sa drugim vjerskim zajednicama, naravno i da idemo dalje, da se 

koncentrišemo na druge stvari.  

Kad je riječ o famoznoj, video sam po medijima, EPCG i prodaji 10% akcija, to je zakonska obaveza, 

jer je isteklo 3 godine. Moraju da se emituju akcije. Tačno je, to želi da kupi naša država. To je 

obaveza, one se moraju emitovati poslije 3 godine, ili poništenje.  Hvala prof. Raduloviću, 

podsjetili ste me. Varijanta koju ima naša država je da se ponište, ali one moraju poslije 

određenog roka da se emituju. Slažem se da bilo ko, ko bi ih kupio u ovom trenutku, on bi 

napravio što se kaže “posao godine”, zato što se očekuje zbog energetske krize i cijene akcija 

EPCG i drugih preduzeća, koje se time  bave da samo idu uzlaznom putanjom. I to je jedan dio 

spina, ne kažem da je koleginica Vuksanović to apostrofirala, ali video sam puno natpisa: Želite 

da prodate Elektroprivredu Srbiji. To je dio spina, ne želimo, imamo zakonsku obavezu da ih 

emitujemo. Najbolje bi bilo da ih kupi država, ako ih ne kupi država da se ponište i da  onda  

vidimo u nekom narednom periodu da se ponovo emituju. Hvala na pažnji. 



Klub Albanskih poslanika 

poslanik Genci Nimanbegu, predsjednik Kluba Albanskih poslanika 

 

POSLANIČKO PITANJE 

Zakon o otklanjanju posljedica oduzimanja imovine u Uvali Valdanos, koji sam podnio Skupštini 

Crne Gore, a koji je usvojen 11. juna 2021. godine sa 49 glasova za se primjenjuje već više od 

godinu dana, stroga od Vas tražim informacije dokle se stiglo sa primjenom tog zakona: Koliki je 

broj podnijetih zahtjeva o povraćaju imovine, a koliko je od tih zahtjeva uspješno realizovano? 

Zbog tega se ne poštuje zakonski određen rok o rješavanju podnijetih zahtjeva i zbog čega 

Zaštitnik imovinsko pravnih interesa CG odugovlači proceduru podnijetim žalbama kada za to ne 

postoji niti jedan zakonom propisani razlog. 

Kakva je sudbina Zaključaka koji sam Vam uputio 11. maja 2022. godine? 

 

ODGOVOR 

Uvaženi poslaniče Nimanbegu, 

Hvala na pitanju i prvo želim da iskažem javnu zahvalnost Vama na svemu što ste uradili kroz dugi 

poslanički rad, pitanje Valdanosa se tretira prošle godine na način na koji se tretirao, i da efektuira 

Zakonom kojim je imovina u uvali Valdanos vraćena stvranim vlasnicima, nezavisno da li su to 

građani ili su to neke vjerske zajendice koje takođe pariticipiraju tome. Naravno, zahvalan sam 

svim poslanicima koji su to podržali, radi se o poslanicima ovog saziva i mislim da smo uradili 

jednu lijepu stvar. Tačno je, neko će reći ima još mjesta po Crnoj Gori gdje su građani dovedeni u 

sličnoj situaciji, lično navijam da svi dobiju ono što je njihovo. To je neka pravda i što više građani 

budu imali to će i država biti bolja, to nam je zajednički cilj. Počelo se sa vraćanjem imovine u 

Valdanosu, istina je da to ne teče dinamikom koju bi smo ili ja ili vi željeli, ali mi imamo ubjeđenja 

od strane Zaštitnika da se tu samo radi o dugim procedurama i nejasnoj stvari koje su zatekli na 

terenu. Između ostalog, da ne bi dužio koje sam Vam precizirao u odgovoru, između ostalog 

dešava se da objektiv vojske Crne Gore nisu nigdje evidentirani i da oni postoje na terenu. Zato 

što ih je radila vojska oni nisu katastarski evidentirani, oni postoje na mjestima u kojima građani 

dobijaju parcele nazad i da je njima teško jer se oni smatraju da li će doći u situaciju da neko onda 

njih optuži da su vratili još neki objekat koji pripada navodno, ili Ministarstvu odbrane ili vojsci 

Crne Gore, uz ono što je bila zemlja nekog vlasnika. I tu ostaju neke dileme koje su kao otvorena 

pitanja. Ja sam dao Vašu urgenciju i ja sam Vam zahvalan na onome što sve Vi dali kako bi se 

ubrzale procedure, međutim mi ne možemo da mijenjamo Zakonske norme, mi moramo da 

razumijemo i službenike koji imaju veliki pritisak, a ne mogu da rješavaju sve slučajeve toliko brzo 

koliko bi željeli. Ono što je najvažnije jeste da i ovaj Vaš čin danas, a moje nekako javno, nije 



obećanje nego javni apel prema institucijama da zaista probaju da što je brže moguće odgovore 

na brojne zahtjeve građana kako bi oni mogli shodno Zakonu da upišu imovinu na svoje ime ili na 

ime svoje porodice. I ovo danas, ovo Vaše poslaničko pitanje je doprinos tome, ja sam se čuo 

Zaštitnicom, uputio Vaše pitanje, tražio od njih direktan odgovor i zahtijevam i ovdje pošaljem 

javni apel da urade sve da nas ne dovedu u situaciju da Vi ponovo kroz par mjeseci postavite 

slično pitanje. Ali neke od nelogičnosti koje postoje, koje zaista postoje, ne odnose se na Valdanos 

nego generalno kad su imovinsko – pravni odnosi u pitanju i kad je restitucija u pitanju ostaju 

otvorena. Čiji su oni putevi, da li je urađen dobar premjer, šta je sa objektima vojske koji su se tu 

našli, koji nisu nigdje evidentirani, oni koji su imali da tako kažem čistije papire već se po njihovim 

zahtjevima počelo da se rješava, i sad više nema procesa nazad ima samo procesa naprijed i ja se 

radujem i očekujem da se ta realizacija izvede do kraja. Želim, nije povezano sa ovim pitanjem ali 

samo želim nekad da stanem u odbrani javne administracije koja je toliko kritikovana, na pr 

katastar u Podgorici, čovjek ima platu 530€, 20 000 hiljada predmeta ima na stolu, samo hoću da 

iskažem i neku solidarnost jer prvi sa kritičar javne administracije i sporosti koja se u mnogim 

segmentima odvija, ali isto tako da pokažem i neku dozu solidarnosti prema ljudima koji se ipak 

trude da završe posao, ali jednostavno ih i broj predmeta i broj zahtjeva dnevno pobjeđuje. Da li 

je to slučaj konkretno i kod Valdanosa, ne znam, mislim da su druge stvari u pitanju, ali definitivno 

mislim da će se ići ka nekim rješenjima. Samo da pročitam zbog građana, naravno imate i u 

odgovoru možemo nastaviti polemiku da Rješenja su donijeta u 110 predmeta, koji su u sledećim 

fazama: 7 rješenja je poslato na pravosnažnost i istima je vraćeno 15 parcela, 7 zahtjeva je 

obijeno, jer su podnijeti za nepokretnosti za koje je već podnijet identičan zahtjev, znači radi se 

po identičnom zahtjevu, protiv 45 rješenja je u toku postupak po žalbi i u 24 predmeta je od 

strane Zaštitnika imovinsko pravnih odnosa pokrenut Upravni spor. Preostalih 49 predmeta 

postupak je u toku. I ja se nadam da ću u ovih preostalih 49 dobiti neki epilog, a vjerujem da je u 

interesu svih da taj epilog bude da se ljudi zaista upišu. Tako da, imam neki zahtjev za koji mislim 

da je potpuno kompatibilan sa Vašim, a to je da moramo apelovati malo na strpljenje i građana, 

mene raduje da su mnogi Ulcinjani ušli u svoje posjede, da su time umanjili mogućnost požara, 

da su očistili svoja imanja, ima zaista i oni koji nisu, ali to ne znači da svako od njih ne želi da ima 

što se kaže, papir crno na bijelo koja se radi o nijhovoj imovini, jer dosta je tu i starih ljudi koji 

vjerovatno razmišljaju da to ostave nekome u nasledstvo i da se ne ostave svoju djecu, svoje 

naslednike u nekim problemima. Eto, ja se se nadam da će se ići ka tome da se stvari rešavaju 

brže i ponavljam da apelujem prema Zaštitniku i prema Upravi za  imovinu i katastar svi malo 

damo gasa kada je u pitanju predmet Valdanosa.  

 


